

Distriktsudvalget – referat

Mødenr.: 52

Dato: Torsdag den 16. juni 2022

Tid: Kl. 17.00

Sted: Café Bælt'stedet i Korsør

Deltagere:

Birgitte Kronborg (D1), Ulrik Bolm-Spohr (D2), Anni Busk Sørensen (D3), Helle Stengelshøj Madsen (D4), Lisbeth K. Tetsche (D5), Helle Juul (D7) Aliice Østergaard (D10), Eva Iversholt (D12) og Christina Volhøj (D14).

Afbud:

Ole Kofoed-Dam (D6)
Sönke Johanning Iwersen (D8)
Heidi Bohn Jespersen (D9)
Inger Overby (D11/13)

Referent:

Jakob B. Ravnsbo (JBR)

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat
2. Orientering fra bestyrelsen
3. Information fra arbejdsgruppen
4. Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelse og administration
5. Eventuelt
6. Fastsættelse af dato for næste møde

Ad 1 – Godkendelse af referat:

Referatet blev godkendt.

Ad 2 – Orientering fra bestyrelsen:

JBR kunne fortælle, at arbejdsgruppen var ved at være sammensat. Det var tilstræbt, at gruppen var bredt repræsenteret, så der var spredning på deltagerne både geografisk og interesse-/kompetencemæssigt. Der manglede tilsagn fra et enkelt kommende medlem, og når det var afklaret, ville arbejdsgruppens deltagere blive offentliggjort. Der ville være deltagelse fra både spring- og dressurudvalg, klubrepræsentanter og brugere. Arbejdsgruppens kommissorium var ikke endeligt defineret, for bestyrelsen havde valgt at lade arbejdsgruppen være med til at definere, hvilke punkter det var relevant at medtage i gruppens arbejde.

Der var enighed i DISU om, at det var vigtigere med kvalitet end med hast i arbejdsgruppens arbejde og henset til, at medlemmerne endnu ikke var oplyst, kunne DISU ikke vide, om arbejdsgruppen favnede tilstrækkeligt bredt, men der var enighed om, at det var vigtigt, at arbejdsgruppen dækkede mange forskellige vinkler og synspunkter.

Der var gode tilbagemeldinger på Teams-mødet mellem distrikterne og administrationen, der afvikles månedligt. Der var udfordringer med tilslutning, og Inger Overby havde på skrift foreslået, at der blev indbudt to fra hvert distrikt i stedet for én i håbet om, at der så ville være flere deltagere. Ønsket videregives til administrationen. I øvrigt var der drøftelser om tidspunktet, og der var enighed om, at det ville være umuligt at finde et tidspunkt, der passer alle, hvorfor det ikke var nødvendigt at flytte mødetidspunktet, men der var enighed om, at det var gode møder, som gav gode og relevante informationer.

På det forrige møde blev drøftet vanskeligheder med at opstarte TD forløb, hvorfor det blev præciseret fra administrationen, at TD'erne måtte påbegynde forløbet, også inden de havde været på kursus. De kunne således opstartes hele året. Affødt heraf var der nogle diskussioner om TD'ernes virke, herunder ikke mindst længden af TD'ernes arbejdsdag, som en foresat anså for problematisk, når der skulle rekrutteres og fastholdes TD'ere.

På mødet på Severin blev ændringerne i DISU's forretningsorden drøftet. I fortsættelse af distrikternes tilbagemeldinger kunne JBR oplyse, at bestyrelsen havde efterkommet DISU's ønske om, at man fortsat kunne møde med to deltagere pr. distrikt og der ville blive afholdt 3-4 møder om året som ønsket af DISU.

Der var fortsat lidt udfordringer med afvikling af distriktsmesterskaber, der var enighed om, at mesterskaberne skulle afvikles efter reglementet, og hvis reglerne var for indviklede, kunne det overvejes at simplificere dem yderligere. Der var også fortsat støtte til et krav om, at alle distrikter - enten alene eller i forening - skulle afholde distriktsmesterskaber.

Ad 3 - Information fra arbejdsgruppen:

JBR kunne fortælle, at arbejdsgruppen siden sidste møde med DISU havde holdt møde og revideret udkastet til forretningsordenen for distrikterne. Udkast til forretningsordenen var vedlagt mødeindkaldelsen til mødet.

Udkastet ville tilgå bestyrelsen til behandling på næstkommende bestyrelsesmøde.

I fortsættelse af mødet på Severin var forretningsordenen rettet til, således at koordinering af stævnetermener kunne foretages 1-2 gange årligt i stedet for blot én.

Der var fjernet krav til antallet af kurser, der minimum skulle holdes.

Der blev ikke flyttet opgaver fra DISU til DRF – hvilket var i fuld overensstemmelse med ønskerne fremsat på mødet på Severin.

Der blev fra de fremmødte udtrykt tilfredshed med oplægget.

Således afventes næste skridt i form af bestyrelsens behandling af udkastet.

Ad 4 – Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelsen og administration

Der blev på ny rejst spørgsmål om reglementets bestemmelser om, at pony og hest ikke må være på opvarmning samtidig. Efter at reglementets ordlyd var genbesøgt, kunne det konstateres, at der er tale om et krav og ikke en henstilling. Desuagtet blev det oplyst og forevist, at klubberne, der søger vejledning ved administrationen, har fået besked om, at det er en hensigt og at der er en indfasningsordning i 2022, hvor det ikke er et krav for klubberne at skille heste og ponyer på opvarmningsbanen.

Det er en misforståelse, for reglementet kræver adskillelse af ponyer og heste, hvilket er ud fra et sikkerhedsmæssigt hensyn og ikke for at genere arrangørerne.

Ad 5 - Eventuelt:

Der blev efterlyst en officiel holdning til de mange skriverier, der pt. er i Nordjyske Stiftstidende om udfordringer med hestehandler.

Dansk Ride Forbund har ikke givet udtryk for nogen officiel holdning, hvilket blev efterlyst af medlemmer af DISU. Der var bred enighed om, at hverken DISU eller DRF ville fungere som folkedomstol og således overlod dømmende kompetencer til retssystemet.

For nuværende har Dansk Ride Forbund ikke fundet, at det var hensigtsmæssigt at komme med en officiel udmelding inden for området "hestehandel", som ligger uden for Dansk Ride Forbunds formålsparagraf, som er at varetage ridesportens interesser.

Det er ærgerligt, at der opstår sådanne sager i ridesporten og det er endnu mere ærgerligt med timingen her op til VM, hvor man ønsker fokus på det gode i sporten og ikke alle mulige dårlige historier.

Dansk Ride Forbund følger debatten nøje, men vil ikke for nuværende kommentere offentligt på Nordjyskes pressedækning.

Ad 6 - Fastsættelse af dato for næste møde:

Det aftaltes, at næste møde holdes den 5.10 2022 kl. 17.00.

På mødet skulle der også ske gennemgang af reglementsændringer, hvorfor JBR lovede at afdække, om der var tilstrækkeligt tid hertil i forbindelse med et DISU, hvilket er bekræftet af administrationen. Der bliver alene forventet en lettere revision af reglementet.